
Interpellation

Interpellation till Hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena 

Danielsson ang första linjens psykiatri.

Det torde vara allmänt känt det tryck som finns på psykiatrin och inte minst på Barn och 
ungdoms psykiatrin (BUP). Kontaktcenter som nu haft sin verksamhet ett par år har nu också 
barn 0-5 år.

Det framkommer en intressant bild utifrån deras erfarenhet av triagering. Syftet är att hitta rätt
vårdnivå direkt för att slippa väntan och hela 80 % erhåller medicinsk bedömning inom 3 
dagar.

Ungefär 25 % av alla triageringar resulterar i ett bedömt behov av specialistvård. Resterande 
bedöms kunna hanteras på primärvårdsnivå. Men konstateras att nästan 50 % av de som 
bedöms ha ett primärvårdsbehov remitteras vidare till specialistvården. Man kan direkt ana att
en stor del av vidareremitteringen beror på att primärvården inte har resurser eller kompetens 
att ta hand om dessa patienter. 

Frågan har varit uppe till behandling via ett initiativärende i hälso- och sjukvårdsnämnden där 
man i svaret uttryckte en bedömning att man inte tror det skulle vara möjligt att rekrytera den 
kompetens till primärvården som behövs även om man skulle tillföra medel för detta. 

Med andra ord så samtidigt som både primärvården och BUP har svårt att med nuvarande 
resurser ta hand om en patientgrupp så kan man inte öka på resurserna utan lösning skall vara 
genom att öka samarbetet, alltså att ytterligare öka på belastningen. Samtidigt vet vi att den 
ekonomisk effektivaste vårdnivån ligger hos primärvården.

För att vi ska klara utmaningen inom psykiatrin måste primärvårdens första linje ta större 
ansvar. Det innebär ofrånkomligen att vi behöver tillsätta mer resurser. Då vi Kristdemokrater 
vill se en förändring för att minska trycket på BUP.

Fråga:

Hur skall primärvården kunna ta hand om en behövande patientgrupp utan att 
resurser tillförs?
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